
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 7 4 

от редовно заседание, състояло се на 06.12.1999 г. 

ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Александър Иванов, доц. Георги 

Лозанов, Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Светлана Божилова, 

проф. Тончо Жечев. 

ОТСЪСТВАЛИ: - Йосиф Сърчаджиев; 

- доц. Нели Огнянова 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Разглеждане на писмо от Л. Попова, генерален директор на БНТ; 

2. Приемане на правила за взаимодействие между НСРТ и ДКД; 

3. Обсъждане на проект за Наредба по чл. 116; 

4. Разглеждане на проекта за сигнализация за адресата на предаванията; 

5. Приемане на становище във връзка с обозначенията на рекламните 

блокове, излъчвани от РТО; 

6. Разглеждане доклада от проф. Ем. Владков за БНР; 

7. Разни. 



Начало на заседанието 11.25 ч., водено от Александър Томов -

председател на Националния съвет за радио и телевизия. 

ПО ТОЧКА "ПЪРВА"; 

Националният съвет за радио и телевизия разгледа писмо с вх. № 03-00-

32 / 29.11.1999 год. от Лиляна Попова, генерален директор на БНТ 

относно вестникарски публикации за предстоящото й отстраняване от 

поста генерален директор на БНТ, позоваващи се на анонимен източник 

от НСРТ. 

Като взе под внимание факта, че Съветът не е разглеждал този проблем 

и не е предвиждал той да бъде точка от дневния ред на някое от 

следващите му заседания, НСРТ оцени подобни публикации като 

фалшиви събития, за които не поема отговорност. 

НСРТ реши да проведе среща с УС на БНТ на 16.12.1999 год. от 11.00 

часа, на която да обсъдят резултатите от структурната реформа в 

националната медиа. В тази връзка НСРТ ще изиска предварително 

писмен доклад за тези резултати. 

При проведеното обсъждане, проф. Жечев изказа мнение, че в този 

състав Съветът работи една година и този въпрос възниква по някакъв 

начин систематично. Работата е сериозна, но и трудна за 

идентифициране и вземане на мерки. Очевидно е, че с поведението си, 

членовете на Съвета дават повод на печата да хули НСРТ като 

колективен орган. Той се обърна към по-младите си колеги, че би било 

добре да щадят авторитета на Съвета и не бива да им е безразлично в 

какъв орган са работили. Не може да се говори всичко пред пресата, 

защото това може да вкара в капан, не само Съвета, но и самите тях. 

Според г-н Иванов, в самото начало при сключването на договорите за 

управление на БНТ, НСРТ не е заложил ясни правила за реформата и 

сега Съветът върви след събитията. Ако Лиляна Попова беше 
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представила всички документи, изискуеми от ЗРТ и свързани с етапите 

на реформата, то Съветът автоматично щеше да я подкрепи. В момента 

е късно за това. Никой не знае какво става в БНТ. Преди срещата с УС 

на БНТ трябва да получат отчет с резултатите от реформата в програмно 

отношение, финансово, кадрово и др. Съкращенията са необходими, но 

те са съпътстващ елемент, целта е качествена програма, която да 

защитава обществените интереси. Според него програмата не само, че 

не е подобрена, а обратно т.е. реформата се е провалила. Той лично не 

очаква реални резултати от тази среща. 

Г-жа Божилова каза, че тя не проявява недобронамереност към БНТ и 

всички проблеми поставя на принципна и професионална основа, а не 

на личностни взаимоотношения. Никой не е повлиял толкова негативно 

върху образа на НСРТ, както управляващите БНТ. За нея е въпрос на 

неуважение факта, че нейно писмо от месец август не е намерило място 

в дневния ред на Съвета, а писмата от Лиляна Попова се разглеждат 

веднага след получаването им. 

По мнение на г-н Драганов структурната реформа е функция на 

програмната политика, а тя е под всякаква критика. Институционалната 

същност се сблъсква с личностните експертни мнения. За 10 месеца 

ръководството на БНТ успя да настрои всички срещу себе си без да 

успеят да направят прилична програмна схема. След 1 - 2 месеца там ще 

избухне голям скандал за корупция. 

Г-жа Божилова и г-н Драганов помолиха да бъдат освободени от 

участие в срещата с УС на БНТ, тъй като техните мнения и препоръки 

не се тълкуват правилно от страна на ръководството на БНТ. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Отложена за следващото заседание. 



ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Националният съвет за радио и телевизия прие предложението на г-н 

Томов, г-н Иванов и доц. Огнянова да изготвят проекта за Наредба по 

чл. 116 и да го предложат на Съвета за разглеждане и приемане. 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Отложена за следващото заседание. 

ПО ТОЧКА "ПЕТА": 

Националният съвет за радио и телевизия обсъди отново изискванията 

за обозначаването на рекламите на радио- и телевизионните оператори и 

реши: Съгласно чл. 82, ал. 1 от ЗРТ рекламата трябва да се разпознава 

ясно и да бъде отделена от другите части на програмата чрез визуални 

или звукови средства. 

Звуковите и визуалните средства за обозначаване на рекламата в 

програмите на радиото и телевизията трябва да са създадени специално 

с тази цел и да се различават от идентификационните сигнали на 

медиата. Те трябва да имат необходимата продължителност (не по-

малко от 5 секунди), за да бъдат разпознати и да остават постоянни не 

по-малко от година. 

Специалната визуална индетификация на рекламата в телевизията 

задължително, според директивата "Телевизия без граници" трябва да 

съдържа словесното обозначаване "реклама". Недопустима практика е 

обозначаването да бъде само по време на излъчването на рекламните 

клипове, като в кадъра да се появява надписа "реклама". 

4 



ПО ТОЧКА "ШЕСТА": 

Докладът на проф. д-р тн Емил Владков, председател на Временната 

експерта комисия за БНР относно оценката на технологичната 

реорганизация в БНР бе раздаден на членовете на НСРТ. Докладът ще 

бъде обсъден на следващото заседание. 

ПО ТОЧКА "СЕДМА": 

• Националният съвет за радио и телевизия реши, по предложение на 

комисия в състав: Божилова, Драганов и доц. Лозанов, да бъде 

назначена Петя Цолова, за пробен срок от 6.12.1999 год. до 

29.02.2000 год. на длъжност експерт "Връзки с обществеността". 

(Концепцията на Петя Цолова е приложена към протокола.) 

Проф. Жечев заяви, че е против ненужно разширяване на щата. 

Г-н Иванов смята, че на този етап не може да се уплътни работното 

време на някои длъжности и е добре те да бъдат съвместени. 

• Националният съвет за радио и телевизия се запозна с докладна 

записка от Борислав Шабански относно кандидати, в чиито 

документи са констатирани нередности и пропуски в програмната им 

част. С тях са провели срещи доц. Лозанов, доц. Огнянова и г-н 

Драганов, след което те са изпратили своите актуализирани варианти 

на заявените си документи, съдържащи корекции, отговарящи на 

изискванията на НСРТ. Редовността на постъпилите документи, 

съгласно решение на Съвета от 08.11.1999 год. е проверена от доц. 

Лозанов. 

Националният съвет за радио и телевизия реши, че така коригираните 

документи отговарят на изискванията на Съвета и могат да бъдат 
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издадени програмни лицензни за осъществяване на радио- и 

телевизионна дейност на следните кандидати: 

1. "Росат Кабел" ООД - вх. № в ДКД 04-09-1718 - кандидат за телевизионен 

търговски оператор. Местно покритие. 

2. "СИП" ЕООД - вх. № в ДКД 04-09-1858 - кандидат за телевизионен търговски 

оператор. Местно покритие. 

3. "КТВ" ООД - Ивайловград - вх. № в ДКД 04-09-1864 - кандидат за 

телевизионен търговски оператор. Местно покритие. 

4. "Евроком САТ ТВ" ООД - вх. № в ДКД 04-09-1863 - кандидат за 

телевизионен търговски оператор. Местно покритие. 

5. Община Кърджали - вх. № в ДКД 04-09-2783 - кандидат за обществен 

радиооператор. Местно покритие. 

6. Община Севлиево - вх. № в ДКД 04-09-3571 - кандидат за обществен 

радиооператор. Местно покритие. 

• Националният съвет за радио и телевизия се запозна с докладна 

записка от Борислав Шабански относно: 

1. Постъпило писмо от "София кабел" АД - отговор на запитване от 

НСРТ по повод искане на "Бояна филм" ЕАД за уреждане на авторски 

права за излъчени в програмите на "София кабел" български игрални и 

анимационни филми. 

2. Постъпила молба от управителя на ТВ "СКАТ" - Бургас Валери 

Симеонов за среща с Националния съвет за радио и телевизия по повод 

претенции от страна на "Ринг - 8.У." за излъчваните от телевизионния 

оператор футболни срещи на ФК "Нефтохимик". 

НСРТ реши да бъде съставен акт за административно нарушение на ТВ 

"СКАТ" - Бургас. 

НСРТ реши да се обърне към Емил Лозев - началник направление 

"Авторско право" към Министерство на културата с молба да 

предостави на Съвета официалните носители на авторски права. 
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3. Текстовете на актовете, съставени съгласно Решение на НСРТ, на 

БНТ и БНР, за констатирани нарушения на ЗРТ - чл. 90, ал. 3, 

допуснати в програмите "Канал 1" и "Хоризонт" на 16 и 23 октомври 

1999 г. /в дните на първия и втория изборни дни/. 

4. Резултатите от осъществения надзор, по смисъла на чл. 32 и 33 на 

ЗРТ, от длъжностни лица на НСРТ върху дейността на радио-и 

телевизионни оператори, разпространяващи и излъчващи програми 

на териториите на Пловдив, Хасково, Стара Загора, Димитровград, 

Сливен, Казанлък, Кюстендил, Благоевград, Перник, Сандански и 

Петрич: 20 ноември - 1 декември т.г. и изпратените в тази връзка 

писма до: 

- г-н Емил Лозев - началник Управление "Авторско право" - МК; 

- г-жа Р. Апостолова - изпълнителен директор "Булакт"; 

- до операторите - обект на надзора; 

- ген. Кирил Радев - НСБОП. 

5. Констатирани нарушения на ЗРТ - докладвани на редколегията на 

длъжностните лица, осъществяващи мониторинг: "Дарик радио" 

/предаването "Радиопирати-24 ноември/, радио "Мила" /чл. 92, ал. 1/ 

И двете нарушения са констатирани от Веска Никова. 

Край на заседанието 13.55 часа. 

Следващо заседание насрочено за 13.12.1999 год. от 11.00 ч. 

7 



Приложени документи към ПРОТОКОЛ № 74 от 06.12.1999: 

1. Концепцията на Петя Цолова за работата на сектор "Връзки с 

обществеността". 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Ал. Иванов: Доц. Г. Лозанов: 

Д. Коруджиев: Й. Сърчаджиев: Отсъства 

Доц. Н. Огнянова: Отсъства Св. Божилова 

Проф. Т. Жечев: л,л 

Ал. Томов 

Председател 

Ив. Драганов 

Секретар 
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